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BRM.0002.8.2016 

 

Protokół Nr XXIV/16 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 września 2016 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 12 radnych, radny Marek Plewa – nieobecny usprawiedliwiony, radna 

Dorota Pęksyk - nieobecna usprawiedliwiona, radny Krzysztof Gula – nieobecny 

usprawiedliwiony. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca 

prawny Tomasz Kęsik oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom. 

Poprosił o zabranie głosu przedstawiciela Policji podkom. Tomasza Szczęsnego w sprawie 

Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa.  

 

Zastępca Naczelnika Wydziału Prewencji podkom. Tomasz Szczęsny poinformował, że 21 

września 2016 r. Województwo Mazowieckie zostało podłączone do Krajowej Mapy Zagrożeń 

Bezpieczeństwa, jest ona dostępna na stronie internetowej www.policja.pl z dokładną 

instrukcją obsługi. Chciałby jedynie zaznaczyć, że służy ona do przekazywania informacji 

o najbardziej uciążliwych dla społeczeństwa zagrożeniach, nie służy jednak do informowania 

o interwencji, które powinny być zgłaszane pod numerem 112 lub 997. Jest stworzona do 

zgłaszania najbardziej uciążliwych dla społeczeństwa zagrożeniach. Dodał, że na sesji zostały 

wszystkim rozdane ulotki informacyjne, poprosił o przekazanie ich do przedstawicieli 

społeczeństwa począwszy od Rady Miejskiej, poprzez przedstawicieli instytucji i sołtysów. 

Do sołtysów dotrą jeszcze dzielnicowi, ale jeżeli jest możliwość zapoznania się z tą tematyką 

wcześniej to należałoby z tego korzystać. Jeżeli wystąpią jakieś wątpliwości można jeszcze 

dopytać dzielnicowego.  

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XXII/16 z dnia 22 lipca 2016 r. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016, 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2016 – 2025, 

c) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Szydłowiec na lata 2016 - 2019 

z perspektywą do roku 2023, 
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d) stwierdzenia ważności wyborów sołtysa w sołectwie Łazy, 

e) zarządzenia wyborów Rady Sołeckiej w sołectwie Szydłówek II, 

f) zmiany uchwały Nr 52/X/15 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 1 lipca 2015 r. 

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec.  

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 2016 r. 

9. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Zespół w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2016, kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu realizacji planu finansowego 

instytucji kultury. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

radnych. 

11. Informacja z przeprowadzonych remontów w placówkach oświatowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Szydłowiec w okresie trwania ferii letnich.  

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia. 

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Wniosek  

P. o. naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena 

Gruszczyńska w imieniu Burmistrza Szydłowca zawnioskowała o wprowadzenie do 

porządku obrad pkt 7g tj. projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Szydłowiec. 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek:  

za – 11 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 3.  

Przewod. obrad poinformował, że protokół Nr XXII/16 z dnia 22 lipca 2016 r. był wyłożony 

do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej w obowiązującym terminie. Do 

dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego zaproponował przyjęcie go bez 

odczytania. 

 

Przewod. obrad poddał protokół pod głosowanie: 

za – 11 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 4.  
Informacja z prac Burmistrza Szydłowca pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu za 

okres od 30 sierpnia 2016 roku do 27 września 2016 roku przedstawił burmistrz Artur Ludew. 

Burmistrz wydał następujące Zarządzenia: 

 

1. Zarządzenie Nr 124/16 z dnia 30 sierpnia 2016 roku w sprawie odwołania Zastępcy 

Burmistrza Szydłowca.  

2. Zarządzenie Nr 125/16 z dnia 31 sierpnia 2016 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w planie dochodów i wydatków na rok 2016.  

3. Zarządzenie Nr 126/16 z dnia 31 sierpnia 2016 roku w sprawie wprowadzenia planu 

kont dla realizowanego projektu pn.:„ Opracowanie dokumentu Gminny Program 
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Rewitalizacji poprzez aktualizację Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Szydłowiec na lata 2008-2015”, przy współfinansowaniu ze środków Unii Europejskiej 

w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020.  

4. Zarządzenie Nr 127/16 z dnia 1 września 2016 roku w sprawie wyznaczenia 

nauczyciela do zastępowania Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. gen. 

Stefana Roweckiego "Grota" w Wysokiej.  

5. Zarządzenie Nr 128/16 z dnia 1 września 2016 roku w sprawie wyznaczenia 

nauczyciela do zastępowania Dyrektora Przedszkola Samorządowego Nr 1 im. 

Tęczowego Misia w Szydłowcu.  

6. Zarządzenie Nr 129/16 z dnia 1 września 2016 roku w sprawie wyznaczenia 

nauczyciela do zastępowania Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Janusza 

Kusocińskiego w Sadku.  

7. Zarządzenie Nr 130/16 z dnia 2 września 2016 roku w sprawie powołania komisji 

konkursowej do przeprowadzenia konkursu na najokazalsze płody rolne XIV 

Szydłowieckiego Wieńcowania w Sadku.  

8. Zarządzenie Nr 131/16 z dnia 2 września 2016 roku w sprawie powołania zespołu ds. 

przygotowania rewitalizacji w Gminie Szydłowiec.  

9. Zarządzenie Nr 132/16 z dnia 2 września 2016 roku w sprawie powołania Komisji 

Przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Ciechostowice 

gmina Szydłowiec. 

10. Zarządzenie Nr 133/16 z dnia 2 września 2016 roku w sprawie wyznaczenia Zespołu 

Edukacji i Finansów Oświaty jako jednostki właściwej do przeprowadzenia 

postępowania i udzielania zamówienia na „Zakup i dostawę oleju opałowego do szkół 

w miejscowościach: Majdów, Sadek, Wysoka gmina Szydłowiec w ilości około 

100.000 litrów w sezonie grzewczym 2016/2017”. 

11. Zarządzenie Nr 134/16 z dnia 2 września 2016 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na „Opracowanie projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Szydłowiec dla obszaru osiedla „Wschód” 

zatwierdzonego Uchwałą Rady Miejskiej w Szydłowcu Nr 47/X/03 z dnia 10 lipca 

2003r. stosownie do podjętej Uchwały Nr 125/XX/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 12 czerwca 2016r.” o pow. 18,6 ha. 

12. Zarządzenie Nr 135/16 z dnia 12 września 2016 roku w sprawie ogłoszenia przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowej, położonej we wsi Rybianka gmina Szydłowiec, 

która zgodnie z ustaleniami studium leży na terenach rolniczej przestrzeni produkcyjnej 

oraz powołania komisji przetargowej.  

13. Zarządzenie Nr 136/16 z dnia 12 września 2016 roku w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Szydłowiec, na rzecz 

jej użytkownika wieczystego, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 4184 

o pow. 0,0500 ha, położonej w Szydłowcu przy ul. Kościuszki oraz sporządzenia 

i podania do publicznej wiadomości wykazu tej nieruchomości.  

14. Zarządzenie Nr 137/16 z dnia 19 września 2016 roku w sprawie stanowiska kierowania 

i zapasowego miejsca pracy w systemie kierowania bezpieczeństwem narodowym na 

terenie gminy Szydłowiec.  

15. Zarządzenie Nr 138/16 z dnia 20 września 2016 roku w sprawie planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

doskonalenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia objętych 

dofinansowaniem w 2016 roku.  
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16. Zarządzenie Nr 139/16 z dnia 21 września 2016 roku w sprawie ogłoszenia przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowych przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną wolno stojącą i bliźniaczą, położonych w Szydłowcu przy 

ul. Partyzantów i powołania komisji przetargowej.  

17. Zarządzenie Nr 140/16 z dnia 21 września 2016 roku w sprawie powołania komisji 

przetargowej do przygotowania i przeprowadzenia postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na opracowanie dokumentacji projektowej na 

zagospodarowanie terenu Klubu Sportowego „Szydłowianka” w Szydłowcu. 

18. Zarządzenie Nr 141/16 z dnia 26 września 2016 roku w sprawie powołania Zespołu do 

spraw Rozwoju Turystyki w Gminie Szydłowiec. 

 

II. Burmistrz przekazał do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał 

w sprawie: 

 

1. Zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016.  

2. Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2016 – 2025. 

3. Przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Szydłowiec na lata 2016 – 2019 

z perspektywą do roku 2023. 

4. Stwierdzenia ważności wyborów sołtysa w sołectwie Łazy.  

5. Zarządzenia wyborów Rady Sołeckiej w sołectwie Szydłówek II.  

6. Zmiany uchwały Nr 52/X/15 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 1 lipca 2015 r. 

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec.  

 

III. Ponadto Burmistrz 

 

1. Udzielał odpowiedzi na interpelacje Radnych oraz wnioski Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Szydłowcu. 

2. W okresie od 30 sierpnia do 27 września 2016 roku nie zostały wydane decyzje 

umorzeniowe.  

 

Ad 5.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że w budżecie Gminy Szydłowiec na 

2016 r. dokonano zmian w trybie art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych pomiędzy 

sesjami, tj. od 31 sierpnia 2016 r. do 28 września 2016 r. Zarządzeniem Nr 125/16 Burmistrza 

Szydłowca z dnia 31 sierpnia 2016 r. dokonano następujących zmian w planie dochodów 

i wydatków: 

1. W rozdziałach 80101, 80110 i 80150  Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 140 

z dnia 19 sierpnia 2016r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 

13.896 zł – z przeznaczeniem na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały 

edukacyjne lub ćwiczeniowe. 

2. W rozdziale 85295 Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 137 z dnia 17 sierpnia 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 398 zł 

z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznawaniem Kart Dużej 

Rodziny. 

3. W rozdziale 85206 Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 141 z dnia 23 sierpnia 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 34.200 zł 

z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji Programu asystent rodziny 

i koordynator pieczy zastępczej na rok 2016. 
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4. W rozdziale 85213 Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 124 z dnia 3 sierpnia 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 31.100 zł 

z przeznaczeniem na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 

pobierające niektóre świadczenia rodzinne i zasiłki dla opiekunów. 

5. W rozdziale 85228 Decyzją Wojewody Mazowieckiego  Nr 174 z dnia 12 sierpnia 

2016 r. dokonano zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 3.000 zł 

z przeznaczeniem na realizację specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi. 

 

Razem Zarządzeniem nr 125/16 zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 82.594 zł. 

 

Ad 6.  

Burmistrz A. Ludew przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na ostatnich 

sesjach. Poinformował, że na sesji w dniu 30 sierpnia 2016 roku Rada Miejska w Szydłowcu 

podjęła następujące uchwały:  

 

1. Uchwała Nr 143/XXIII/16 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec 

na rok 2016. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie Oddział w Radomiu - uchwała w trakcie realizacji. 

2. Uchwała Nr 144/XXIII/16 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2016 – 2025. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została 

przekazana do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Oddział w Radomiu - 

uchwała w trakcie realizacji. 

3. Uchwała Nr 145/XXIII/16 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi wnoszonej przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy 

Szydłowiec. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie Oddział w Radomiu i opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Mazowieckiego - uchwała zrealizowana. 

4. Uchwała Nr 146/XXIII/16 w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku 

o dofinansowanie, przyjęcia do realizacji określonego w Studium Wykonalności 

przedsięwzięcia pn. ,,Poprawa środowiska miejskiego poprzez modernizację terenów 

zieleni nad Zalewem w Szydłowcu”. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została 

przekazana do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny 

w Delegaturze – Placówce Zamiejscowej w Radomiu – uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała Nr 147/XXIII/16 w sprawie przystąpienia do opracowania Gminnego 

Programu Rewitalizacji Gminy Szydłowiec 2016 – 2023. Uchwała w ustawowym 

terminie 7 dni została przekazana do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego 

w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze – Placówce Zamiejscowej w Radomiu – 

uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała Nr 148/XXIII/16 w sprawie zasad wyznaczania składu, powołania oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została 

przekazana do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny 

w Delegaturze – Placówce Zamiejscowej w Radomiu – uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała Nr 149/XXIII/16 w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji na terenie Gminy Szydłowiec. Uchwała w ustawowym terminie 7 dni 

została przekazana do Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie Oddział 

Prawny w Delegaturze – Placówce Zamiejscowej w Radomiu i opublikowana 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego – uchwała zrealizowana. 
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8. Uchwała Nr 150/XXIII/16 w sprawie wydania opinii przez Radę Miejską w Szydłowcu 

o zastosowaniu ulgi w spłacie należności cywilnoprawnych w postaci umorzenia 

należności z tytułu wieczystego użytkowania gruntów w kwocie 19.409,70 zł. Uchwała 

w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Mazowieckiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze – Placówce 

Zamiejscowej w Radomiu - uchwała zrealizowana. 

9. Uchwała Nr 151/XXIII/16 w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę wniesioną przez 

Stowarzyszenie „ES” Eko Szydłowiec na działalność Referatu Gospodarowania 

Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Szydłowcu. 

Uchwała w ustawowym terminie 7 dni została przekazana do Mazowieckiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Warszawie Oddział Prawny w Delegaturze – Placówce 

Zamiejscowej w Radomiu - uchwała zrealizowana. 

 

Ad 7a. 

Skarbnik Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2016. W związku z realizacją zadania pn. 

,,Budowa boiska przy PSP w Sadku”, po przeprowadzonej procedurze zapytania ofertowego, 

okazało się, że kwota planowana na zadanie w wysokości 25.000 zł jest niewystraczająca. Aby 

móc zrealizować zadanie w pełnym zakresie należy zwiększyć środki o 17.500 zł do kwoty 

42.500 zł. Powiększona kwota pozwoli na wykonanie boiska, z którego będą korzystać dzieci 

oraz miejscowa społeczność.  

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 

rok 2016 po zmianach.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały z autopoprawką pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie:  

za – 11 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 7b. 

Skarbnik Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2016 – 2025 wraz z objaśnieniami.   

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 11 głosów /jednogłośnie/  

 

Na obrady sesji RM o godz. 1340 dotarł spóźniony radny P. Bloch. (spóźnienie 

usprawiedliwione).  
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Ad 7c. 

P. o. naczelnik Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena 

Gruszczyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Szydłowiec na lata 2016 - 2019 z perspektywą do roku 2023 wraz 

z uzasadnieniem. Program Ochrony Środowiska jest dokumentem strategicznym, który bazuje 

na zebraniu informacji o stanie środowiska. Opracowanie Programu pozwala na 

przeanalizowanie zmian, jakie zaszły w środowisku przyrodniczym w porównaniu 

z poprzednimi latami oraz uzupełnienie zadań, których realizacja przyczyni się do ochrony 

środowiska Gminy Szydłowiec. Wyżej wymieniony dokument przedstawia wytyczne do 

poprawy jakości środowiska naturalnego. Dzięki zawartym w nim rozwiązaniach 

inwestycyjnych, organizacyjnych i informacyjnych Gmina przyczyni się do odpowiedniego, 

zgodnego z zasadą zrównoważonego rozwoju gospodarowania zasobami przyrodniczymi.  

 Zatwierdzenie Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Szydłowiec na lata 2016-

2019 z perspektywą do 2023 roku przez Radę Miejską sprawi, że dokument nabierze mocy 

sprawczej i stanowić będzie podstawę do realizacji założonych w nim celów rozwoju 

gospodarki przyjaznej środowisku. Niniejszy dokument został zaopiniowany przez: Zarząd 

Powiatu Uchwałą Nr 44/78/2016 z dnia 29 sierpnia 2016 roku, Państwowy Wojewódzki 

Inspektor Sanitarny w Warszawie opinią z dnia 7 września 2016 roku, Regionalną Dyrekcję 

Ochrony Środowiska w Warszawie opinią z dnia 19 września 2016 roku. W związku 

z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 0 głosów. 

 

Ad 7d. 

Sekretarz Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia ważności 

wyborów sołtysa w sołectwie Łazy wraz z uzasadnieniem. Uchwałą Nr 142/XXII/16 z dnia 22 

lipca 2016 r. Rada Miejska w Szydłowcu zarządziła wybory sołtysa w sołectwie Łazy, 

w związku ze złożoną rezygnacją z pełnienia tej funkcji przez dotychczasowego sołtysa. 

Wybory odbyły się w trakcie zebrania wiejskiego w dniu 11.09.2016 r. Wybory 

przeprowadzone zostały zgodnie z obowiązującym Statutem Sołectwa. Zgodnie z § 21 ust. 4 

Statutu Sołectwa Łazy Rada Miejska stwierdza ważność przeprowadzonych wyborów. Mając 

powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 12 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 7e. 

Sekretarz Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Rady 

Sołeckiej w sołectwie Szydłówek II wraz z uzasadnieniem. W dniu 2 września 2016 r. 
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członkowie Rady Sołeckiej sołectwa Szydłówek II złożyli pisemną rezygnację z pełnienia 

swoich funkcji. W myśl § 17 ust. 1 Statutu Sołectwa Szydłówek II w przypadku złożenia 

rezygnacji przez członka Rady Sołeckiej przed upływem kadencji, przeprowadza się wybory 

uzupełniające w trybie § 10 do § 14 Statutu. Zgodnie z § 10 Statutu Sołectwa wybory Rady 

Sołeckiej zarządza Rada Miejska w Szydłowcu. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie uchwały 

jest w pełni uzasadnione. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Paweł Bloch poprosił o dodatkowe informacje w omawianej sprawie lub dopuszczenie 

do głosu osób, które mógłby dopowiedzieć coś więcej w tej kwestii.  

 

Burmistrz Artur Ludew stwierdził, że nie rozumie pytania radnego P. Blocha, przecież do 

projektu uchwały jest załączone uzasadnienie wraz z wnioskiem.   

 

Przewod. obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie:  

za – 8 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 4 głosy.  

 
Ad 7f. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Wioletta Kucharska przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 52/X/15 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

1 lipca 2015 r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. W oparciu 

o przepisy ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty w tym art. 90 d ust. 9, który 

stanowi iż stypendium szkolne nie może być niższe miesięcznie niż 80% kwoty, o której mowa 

w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych i nie może 

przekraczać miesięcznie 200% kwoty, o której mowa w art. 6 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 28 

listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych, zachodzi konieczność zmiany wysokości kwoty 

najniższego świadczenia w związku ze zmianą  wysokości zasiłku rodzinnego obowiązującego 

od 1 listopada 2016 roku celem dostosowania zapisów regulaminu do obowiązujących 

przepisów. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie: 

za – 11 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 0 głosów. 

 

Ad 7g. 

P. o. naczelnika Wydziału Funduszy Strukturalnych i Strategii Rozwoju Milena 

Gruszczyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. Plan Gospodarni 

Niskoemisyjnej jest dokumentem strategicznym, który bazuje na informacjach dotyczących 

wielkości zużycia energii oraz wielkości emisji dwutlenku węgla. Informacje te pozwoliły 

określić kierunki w zakresie działań inwestycyjnych i nie inwestycyjnych m. in. w takich 

sektorach jak; transport publiczny i prywatny, budownictwo publiczne, gospodarka 

przestrzenna, gospodarka odpadami, zaopatrzenie w ciepło i energię. Dokument wyznacza 

konkretne cele w zakresie redukcji emisji gazów cieplarnianych, zwiększenia udziału energii 
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pochodzącej ze źródeł odnawialnych oraz podniesienia efektywności energetycznej. Dzięki 

PGN stworzony został plan realizacji działań w zakresie redukcji gazów cieplarnianych, 

efektywności energetycznej oraz wykorzystania odnawialnych źródeł energii co przyczyni się 

do poprawy jakości powietrza w naszej Gminie. Jednym z głównych celów będzie również 

rozwój gospodarczy naszej Gminy za którym idzie zmniejszenie emisji zanieczyszczeń do 

powietrza oraz oszczędności finansowe. W okresie programowania 2014 - 2020 posiadania 

Planu Gospodarki Niskoemisyjnej będzie warunkiem pozyskania środków finansowych na 

takie przedsięwzięcia jak; termomodernizacja obiektów, modernizacja kotłowni i sieci 

ciepłowniczych, energooszczędnego oświetlenia publicznego  oraz wszelkich inicjatyw 

sprzyjających zwiększeniu efektywności energetycznej i ograniczeniu emisji gazów 

cieplarnianych. Brak  uchwalonego dokumentu może wykluczyć Gminę z możliwości 

ubiegania się o dofinansowanie zewnętrzne. Zatwierdzenie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

przez Radę Miejską sprawi, że dokument nabierze mocy sprawczej i stanowić będzie podstawę 

do realizacji założonych w nim celów rozwoju gospodarki przyjaznej środowisku. Plan 

Gospodarki Niskoemisyjnej w dniu 16 sierpnia 2016 roku został omówiony przez 

przedstawiciela firmy, która opracowała dokument tj. Małopolską Fundację Energii 

i Środowiska w Urzędzie Miejskim. W spotkaniu udział wzięli przedstawiciele Rady Miejskiej, 

kierownicy, pracownicy Urzędu oraz prezes Ciepłowni Miejskiej i przedstawiciel Spółki 

Wodociągi i Kanalizacja. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest 

uzasadnione. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Za – 12 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 8. 

Skarbnik Iwona Czarnota przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Szydłowiec za I półrocze 2016 r. 

Burmistrz Szydłowca – wypełniając ustawowy obowiązek, wynikający z art. 266 ust. 1 Ustawy 

o finansach publicznych, Zarządzeniem Nr 123/16 z dnia 29 sierpnia 2016 r. przedstawił 

informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec oraz planów finansowych 

instytucji kultury za I półrocze 2016 roku Radzie Miejskiej w Szydłowcu oraz Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej. 

I. Dochody budżetu zaplanowano w kwocie – 63 592 221,00 zł. W I półroczu dochody 

uzyskano w kwocie 32 440 958,13 zł , co stanowi 51,01 % planu.  

Dochody z majątku wyniosły  393 866,41 zł i stanowiły ok. 28,32 % planu.   

Dochody bieżące wyniosły 32 047 091,72 zł i stanowiły 51,52 % dochodów ogółem.  

 

Dochody bieżące przewyższyły wydatki bieżące, zachowana więc została relacja określona 

w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.  

W I półroczu 2016 r. skutki stosowania obniżek stawek podatkowych, ulg, zwolnień, umorzeń, 

rozłożeń na raty, przeniesienia własności w podatkach i opłatach lokalnych wyniosły  

1.528.717,14zł. 

 

II. STAN  NALEŻNOŚCI na dzień 30 czerwca 2016 r. wyniósł 8 694 936,14 zł, 

w tym wymagalne 4 769 366,70 zł. 

 

Szczególną uwagę należy zwrócić na należności wymagalne w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej dz. 852 rozdz. 85212 § 2360 w kwocie 2 701 519,97 zł -  zaliczki alimentacyjne, 
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które wzrosły w stosunku do analogicznego okresu roku ubiegłego o 36%. Ośrodek na bieżąco 

wypłaca świadczenia z funduszu, a prowadzone postępowania w zakresie ściągalności od 

dłużników nie pokrywają wypłaconych świadczeń.  

 

III. Wydatki wykonano w kwocie  28 140 206,57 zł  tj.: w 44,37  % planu. Na niższy 

stopień wykonania wydatków miała wpływ niska realizacja wydatków 

majątkowych, które przewidziane są do realizacji w II półroczu 2016r.  

Wydatki bieżące wykonano na poziomie 48 % do uchwalonego planu, natomiast 

wydatki majątkowe wykonano w 8 % uchwalonego planu. Bardzo niskie 

wykonanie wydatków majątkowych związane jest z realizacją zadań 

inwestycyjnych. Większość zadań została rozpoczęta w I  półroczu 2016 r., 

natomiast zakończenie robót nastąpi w kolejnych miesiącach roku, zgodnie 

z zawartymi umowami. 

 

Największe wykonanie w wydatkach ogółem stanowiły wydatki poniesione na: 

 ochronę zdrowia – 74,04 %, 

 rolnictwo i łowiectwo – 51,00 %, 

 oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą oraz żłobek  –  50,32 %, 

 administrację publiczną – 50,11 %, 

 kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego – 49,88 %, 

 pomoc społeczną  43,77 %. 

 

IV. Budżet Gminy Szydłowiec na dzień 30 czerwca 2016 r. zamknął się nadwyżką 

w kwocie 4.300.751,56zł,  przeznaczoną na wykup obligacji komunalnych oraz na 

realizację w głównej mierze zadań inwestycyjnych planowanych do wykonania w II 

półroczu 2016 r. 

V. Zadłużenie Gminy na koniec I półrocza 2016 r. według tytułów dłużnych wyniosło 

22.427.000 zł i stanowi to 35,27 % planowanych dochodów ogółem.  Nie występują 

zobowiązania wymagalne. 

Wskaźnik obciążenia budżetu roku 2016 planowanym wykupem obligacji 

komunalnych wraz z należnymi odsetkami wynosi 2,24 % zaplanowanych 

dochodów.  

Powyższe wskaźniki mieszczą się w granicach limitów określonych ustawą 

o finansach publicznych. 

 

Szczególną uwagę należy zwrócić na rok 2017, gdzie prognozowane obciążenie 

budżetu spłatami zadłużenia kształtuje się w górnej granicy dopuszczalnego 

wskaźnika obciążenia budżetu obsługą zadłużenia. W latach następnych objętych 

prognozą wskaźnik ten kształtuje się na bezpiecznym poziomie, pod warunkiem 

zachowania odpowiednich  wielkości budżetu w poszczególnych latach. 

 

VI. Przychody Szydłowieckiego Centrum Kultury – Zamek za I półrocze 2016 r. 

wyniosły 618.095,59 zł, w tym dotacja z budżetu Gminy 544.996 zł, tj. 88% 

osiągniętych przychodów, natomiast koszty wyniosły 642.515,68 zł. W I półroczu 

2016 r. Instytucja poniosła stratę w kwocie 24.490,09 zł, która powstała z powodu 

naliczenia w koszty amortyzacji środków trwałych, na które nie ma pokrycia 

w przychodach oraz zorganizowania większości większych imprez statutowych 

w I półroczu, m.in. Wianki, czy Ogólnopolski Przegląd Teatralny GARGULEC. 

Instytucja nie posiadała należności i zobowiązań wymagalnych na koniec I półrocza 

2016 r.  
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Ad 9. 

Przewod. Komisji Budżetu Dorota Jakubczyk przedstawiła uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu w sprawie opinii 

o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

za I półrocze roku 2016, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także 

o przebiegu realizacji planu finansowego instytucji kultury. /w zał. do prot./ 

 

Ad 10. 

Przewod. obrad poinformował, że zgodnie z 24h ust. 6 ustawy o samorządzie  gminnym 

przewodniczący rady dokonuje analizy danych zawartych w oświadczeniu majątkowym 

radnego. Jeden egzemplarz przekazywany jest właściwemu miejscowo urzędowi skarbowemu. 

Organ ten dokonuje analizy oświadczenia. Naczelnik urzędu skarbowego i przewodniczący 

radny do 30 października każdego roku mają obowiązek przedstawić radzie gminy informacje 

o osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, a także 

o nieprawidłowościach wraz z ich opisem i wskazaniem osób, których oświadczenia były 

dotknięte tymi uchybieniami oraz o działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami 

stwierdzonymi w badanych oświadczeniach majątkowych.  Art. 24h ust. 12 przepis posługuje 

się ogólnym pojęciem ,,podmiot dokonujący analizy” należy przez to rozumieć: 

przewodniczącego rady gminy oraz naczelnika urzędu skarbowego jako osobę reprezentującą 

urząd skarbowy, wskazuje na to również treść artykułu 24 h ust. 8 ustawy o samorządzie 

gminnym.  

Pismem z dnia 9 maja 2016 r. przekazano do Urzędu Skarbowego w Szydłowcu oświadczenia 

majątkowe radnych.  

W wyniku przeprowadzonej analizy przez Urząd Skarbowy stwierdzono, że w oświadczeniach 

radnych nie wykazano uwag.   

 

Ad 11. 

Przewod. obrad przedstawił informację z przeprowadzonych remontów w placówkach 

oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Szydłowiec w okresie trwania ferii 

letnich. /w zał. do prot./ 

 

Wiceprzewodniczący Józef Jarosiński oznajmił, że radni zapoznawali się na posiedzeniu 

komisji z informację z przeprowadzonych remontów w placówkach oświatowych dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Szydłowiec w okresie trwania ferii letnich. Należałoby 

jednak dodać, że placówki oświatowe w Gminie Szydłowiec są nieźle utrzymane, nie można 

mieć z tego tytułu kompleksów.  

Jako wieloletni radny i samorządowiec z długim stażem pracy samorządowej niepokoi go, że 

w budżecie gminy występują środki na ekspertyzę stanu szkoły w Majdowie, ta szkoła chyba 

wszystkich boli. Była to piękna szkoła, budowana była poprzez protest mieszkańców i dzieci. 

Z tego co mówią miejscowi zlokalizowana nieszczęśliwie na bagnach. Jednak to jest opinia 

zasłyszana, ponieważ nie będzie autoryzował tej opinii. Podsiąkanie wody, rozmiękczanie 

i rozjeżdżanie się ścian jest zjawiskiem bardzo niepokojącym. Niepokoi również to, że na 

miejscu byli fachowcy, którzy nie wydali oświadczenia i ekspertyzy. Dobrze by było 

doprowadzić do końca i poczynić starania, aby ta ekspertyza została wykonana i aby po tylu 

latach można było się dowiedzieć jak zaradzić problemowi niszczenia budynku szkoły. Czas 

najwyższy na takie działania. Z tego co wie, radny A. Sokołowski w czynie społecznym 

naprawiał dach na budynku szkoły. Jednak jeżeli nie zostaną zrobione fundamenty i nie będzie 

stabilnego podkładu to nic nie będzie można tam zrobić. Rozmawiał z ludźmi, którzy na tamtym 

terenie działali kiedyś w Spółdzielni Melioracyjnej. Skoro jest tam teren bagnisty i woda tam 
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podchodzi, może warto byłoby iść w kierunku wykonania na tym terenie melioracji, która 

wykonywana jest w różnych terenach. Można nawet osuszyć bagna. Sugerował, aby może tą 

drogą spróbować zaradzić problemowi występującym na terenie tej szkoły. Zaproponował 

zaproszenie fachowców ze Spółdzielni Melioracyjne i spróbowanie wykonania jakiś szkiców 

lub ekspertyz lub propozycji osuszenia tego terenu. Poprosił o wzięcie pod uwagę tych sugestii. 

Jest wiele takich firm na terenie Szydłowca, można by było takich fachowców zaprosić do 

pomocy i współpracy.  

 

Burmistrz A. Ludew odnosząc się do szkoły w Majdowie stwierdził, że występuje tam 

problem i wszyscy zdają sobie z tego sprawę. Poinformował, że w tej chwili opracowana jest 

już dokumentacja budowlana dotycząca remontu tego budynku wraz z odwodnieniem. 

Dokumentacja wskaże również metodę jaką należałoby zastosować w kwestii tego budynku. 

Nie pamięta dokładnie terminu, ale termin tej dokumentacji już się zbliża, więc albo środki 

zostaną wykorzystane na podstawie tej dokumentacji albo przeniesione na następny rok. Jeżeli 

uda się wyłonić wykonawcę to jeszcze w tym roku zostaną przeprowadzone tam prace.  

 

Ad 12 i 13. 

Radni nie składali żadnych interpelacji oraz zapytań.  

 

Ad 14. 

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 pismo z dnia 9 września 2016 r. od Burmistrza Szydłowca skierowane do 

Przewodniczącego RM w sprawie zamiaru przekazania przez Burmistrza Fundacji 

Osiem Marzeń w Szydłowcu w użyczenie na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej 

wraz z budynkiem po byłej Szkole Podstawowej w Wysocku, z przeznaczeniem na 

prowadzenie działalności oświatowej i kulturalnej,  

 pismo z dnia 12 września 2016 r. od Władysławy █████ w sprawie 

zagospodarowania działki 4031/1 w niezbędne media z prośbą o ujęcie w planach 

wydatków na rok 2017 wykonania sieci wodno – kanalizacyjnej, 

 do biura Rady Miejskiej wpłynęło wiele pism oraz wniosków o zmianę 

zagospodarowania przestrzennego oraz wniosków do budżetu Gminy na 2017, 

 w dniu 19 sierpnia 2016 r. Burmistrz Szydłowca przekazał poprawioną koncepcję 

architektoniczno – urbanistyczną budynku przedszkola przy ul. Wiejskiej, pierwsza 

wersja koncepcji w dwóch wariantach wpłynęła w dniu 15 lipca 2016 r. Koncepcje są 

udostępnione do wglądu w biurze Rady Miejskiej,  

 pismo z dnia 19 września 2016 r. od Katolickiego Stowarzyszenie Młodzieży Odział 

Szydłówek w sprawie wypożyczenia sceny i namiotu na Wielki Mecz Charytatywny III 

– pomoc dla Klaudii, który odbędzie się 25 września 2016 r. na terenie Liceum 

Ogólnokształcącego im. H. Sienkiewicza oraz o wystawienie drużyny złożonej 

z Samorządu, 

 pismo z dnia 15 września 2016 r. ,,Informacja z przeprowadzonych remontów 

w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Szydłowiec 

w okresie trwania ferii letnich”, 

 pismo z dnia 2 września 2016 r. do Stowarzyszenia ,,ES” Eko Szydłowiec w sprawie 

przekazania Uchwały Nr 151/XXIII/16 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 30 sierpnia 

2016 r. dzielenia odpowiedzi na skargę wniesioną przez Stowarzyszenie „ES” Eko 

Szydłowiec na działalność Referatu Gospodarowania Odpadami Komunalnymi 

i Ochrony Środowiska Urzędu Miejskiego w Szydłowcu, 
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 wniosek o wydanie rozstrzygnięcia nadzorczego z dnia 12 września 2016 r. od 

Stowarzyszenia ,,ES” Eko Szydłowiec w sprawie podjętej Uchwały Nr 151/XXIII/16 

Rady Miejskiej w Szydłowcu, 

 pismo z dnia 14 września 2016 r. do Wojewody Mazowieckiego w sprawie przekazania 

wniosku o wydanie rozstrzygnięcia nadzorczego z dnia 12 września 2016 r. od 

Stowarzyszenia ,,ES” Eko Szydłowiec w sprawie podjętej Uchwały Nr 151/XXIII/16 

Rady Miejskiej w Szydłowcu, 

 projekt koncepcyjny zagospodarowania Placu Marii Konopnickiej w Szydłowcu.  

  

 

Ad 15. 

Radny Paweł Bloch poprosił o udzielenie głosu przedstawicielom Rady Sołeckiej 

z Szydłówka II. 

 

Zbigniew Ruciński z Rady Sołeckiej Szydłówek II stwierdził, że zgodnie z wyborem do Rady 

Sołeckiej na pierwszym zebraniu wybrano go przewodniczącym Rady Sołeckiej. Pani Sołtys 

M. Siebyła wiedziała o tym wyborze, ponieważ była obecna na tym zebraniu.  

Poinformował, że cała Rada Sołecka Szydłówka II podjęła decyzję o rezygnacji  z pełnionych 

funkcji. Dla członków Rady Sołeckiej szkoda czasu i sił nie posiadając wsparcia z góry tj. Pani 

Sołtys. Zebrania sołeckie do chwili obecnej odbywały się tylko po to, aby przegłosować 

Fundusz Sołecki. Inne sprawy chociaż były poruszane nie były realizowane, bądź mieszkańcy 

w ogóle nie byli informowani. On jest mieszkańcem Szydłówka od 5 lat i wśród mieszkańców 

dał się poznać jako osoba raczej operatywna, tym bardziej że jest emerytem wojskowym. 

Członkowie Rady Sołeckiej, którzy podjęli decyzje o rezygnacji chcieliby zrobić bardzo dużo 

dla sołectwa. Są młodymi ludźmi i mają bardzo dużo chęci do współpracy. Niestety sami muru 

nie przebiją. Często spotykał się z p. M. Kwiatkiem i wiceprzewodniczącym J. Jarosińskim, 

podziękował im za wyczerpujące informację. Członkowie prosili przez Panią Sołtys o statut 

sołectwa Szydłówek, do chwili obecnej takiego statutu nie otrzymali. Zdobyli go jednak w inny 

sposób, dzięki czemu wiedzą na czym mogą się wzorować, a nie jak dotychczas na 

podpowiedziach. Wiele można powiedzieć o decyzji Rady Sołeckiej, głównym jednak 

czynnikiem podjęcia takiej decyzji jest brak współpracy. Ludzie chcieliby wiedzieć co chcą 

robić, a Pani Sołtys robi swoje.  

 

Przewod. M. Koniarczyk zaznaczył, że sprawa sołectwa Szydłówek jest mu znany ze względu 

na to, że pozwolił sobie porozmawiać z Panem Z. Rucińskim, rozmawiał również z Panią 

Sołtys. Myśli, że w najbliższym czasie w interesie wszystkich, a tym bardziej w interesie tego 

sołectwa będzie rozwiązanie tego problemu.  

 

Zbigniew Ruciński dodał, że odbyło się spotkanie u Burmistrza Szydłowca, na którym miały 

zostać wyjaśnione wszystkie spory, niestety przy Burmistrzu osoba z wyższym wykształceniem 

nazywana jest ,,gówniarzem”. W takim przypadku dalszej współpracy nie widzi.  

 

Sołtys wsi Szydłówek II Małgorzata Siebyła odnosząc się do wypowiedzi Pana 

Z. Rucińskiego stwierdziła, że nie nazwała go ,,gówniarzem”. Pan Z. Ruciński prosił ją o statut 

to odpowiedziała, że taki statut otrzyma. To co mówi Z. Ruciński to kłamstwa, nie może znieść 

porażki, że przegrał z nią w wyborach. Zapytała z czego się nie wywiązała. Czy zaniechała 

Fundusz Sołecki. Głównym zarzutem dla Z. Rucińskiego było, to że nie była obecna na 

zebraniu, które miał zorganizować Pan M████ i że nie została na imprezie integracyjnej do 

końca. Pan Z. Ruciński powiedział, że impreza integracyjna będzie służyć poznawaniu ludzi. 

Zapytał Z. Ruciński Burmistrza czy może taką imprezę zrobić bez obecności jej osoby.  
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Przewod. M. Koniarczyk przerwał wypowiedź Pani Sołtys i poinformował, że sesja nie jest 

miejscem na takie dyskusje. Dodał, że z pewnością znajdzie się odpowiedni czas i miejsce, aby 

zając się tym tematem i zostaną zaproszeni na takie spotkanie.  

 

Jan Jaworski Izba Rzemieślnicza podziękował za udzielenie głosu i zaproszenie na sesję. 

Dodał, że nie chciałby mówić o sprawach kadrowych miejscowości Szydłówek, ponieważ nie 

jest do tego upoważniony. Natomiast chciałby w tym miejscu podnieść poważny problem, który 

będzie wzrastał. Zawracając się do wszystkich zebranych stwierdził, że Szydłówek składa się 

z trzech segmentów jest to ul. Jastrzębska, Szydłówek Kolonia i Szydłówek pod Lasem, 

nazywanym Szydłówkiem II a Szydłówek pod Lasem jako całości. Ulica Jastrzębska jest 

podzielona na części do obwodnicy jest to Szydłowiec, a od obwodnicy jest to Szydłówek. 

Zdaniem J. Jaworskiego jest to źle podzielone, ponieważ  Szydłówki są dwa: Szydłówek pod 

Świerczkiem i Szydłówek pod Lasem. Szydłówek pod Świerczkiem zajmuje Szydłówek 

Kolonia i Szydłówek pod Świerczkiem. Uważa, że ul. Jastrzębska powinna być podzielona do 

momentu skrętu na Szydłówek pod Świerczkiem. Jest to bardzo ważny temat. Ulica Jastrzębska 

powinna zostać podzielona na trzy segmenty, ponieważ ulica ta bardziej by współdziałała 

i współpracowała z Szydłówkiem pod Świerczkiem, a nie ma wspólnych tematów 

z Szydłówkiem pod Lasem. Problemy w tych trzech segmentach są różne. Na ulicy 

Jastrzębskiej są chodniki, ścieżka rowerowa, instalacja gazowa tzn. wszystkie 

,,dobrodziejstwa”. Za jakiś czas Szydłówek Kolonia będzie przedłużeniem ul. Iłżeckiej, 

z chwilą oddania wiaduktu nad obwodnicą, stając na ul. Pięknej będzie z tego miejsca bliżej do 

Ratusza niż do Szydłówka pod Lasem. Powstaje problem kolejnej ulicy, gdzie problemem staje 

się Szydłówek pod Lasem, był okres czasu tj. okres stagnacji, że w jakimś czasie zaczęli w tym 

miejscu osiedlać się Romowie. Natomiast na dzień dzisiejszy spadkobiercy, a są to młodzi 

ludzie, coraz częściej przybywają na Szydłówek i budują nowe inwestycje i dla nich stanowi to 

problem. Już nie chciałby mówić jak w potocznym słownictwie mówi się o Szydłówku. Młoda 

grupa ludzi podnosi inicjatywę i chcą coś zrobić dla siebie. Należałoby wyjść takim ludziom 

naprzeciw. Szydłówek ma także potencjał. Biorąc pod uwagę możliwości rozwoju jest to 

najbogatsze sołectwo w Gminie Szydłowiec, znajduje się tam źródło, woda oraz budynki. 

Mieściła się tam również firma ,,Delta” oraz wiele innych firm. Tamten Szydłówek się rozwijał, 

w obecnej chwili jest najbiedniejszym sołectwem. Zwrócił się do Burmistrza jako mieszkaniec 

i rozmawiał na pewne tematy i podjęto pewne działania. Burmistrz skierował Pana 

K. Piotrowskiego, występuje tam problem tego typu, że jest Wspólnota Gruntowa, jest Komitet 

Wodociągowy i jest sołectwo, i aby zgrać wszystkie te grupy ludzi, aby wreszcie był jeden 

gospodarz i można było tym zarządzać. Włączył się w to wszystko osobiście i myśli, że 

wykonano pierwszy krok. Odbyło się spotkanie na zebraniu na wsi  i uporządkowano sytuację 

wodociągową. Idzie w dobrym kierunku unormowanie sytuacji ze Wspólnotą Gruntową. Jeżeli 

pójdzie to w dobrym kierunku, będą oczekiwali pomocy od Burmistrza, aby zadziałać 

organizacyjnie na wzór innych sołectw, aby Wspólnota Gruntowa przekazała ten majątek 

poprzez Burmistrza pod zarząd sołectwa. Ponieważ inaczej tam nic nie da się wykonać. Każda 

suma pieniędzy, która przechodzi przez to jest niemożliwa do zainwestowania. Korzystając, że 

jest przy głosie stwierdził, że czytając statut sołectwa, jest w nim wiele rzeczy niespójnych na 

dzień dzisiejszy i należałoby go zmienić, aby nie był hamulcem rozwoju dla sołectwa.  

 

Przewod. M. Koniarczyk poinformował, że odbył rozmowę z Sekretarz Gminy w sprawie 

statutów sołectw i takie prace w niedługim czasie się rozpoczną. Statuty sołectw będą 

poprawiane.  
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Radny Józef Jarosiński stwierdził, że nie potrzebnie został wywołany temat Szydłówka na 

dzisiejszej sesji. Jest to spór interpersonalny, jest mieszkańcem Szydłówka i mieszka przy ul. 

Jastrzębskiej i to co zostało wykonane przez szereg lat to można zobaczyć. Tak dzieje się 

również na Szydłówku pod Lasem, była tam wykonywana droga, do której dokładali się 

mieszkańcy. Wciąż było coś wykonywane na Szydłówku poprzez inicjatywę mieszkańców. 

Wszyscy żyją w demokracji, może to nie jest ustrój idealny, ale jest to ustrój, którego nikt 

lepszego nie wymyślił. Odbyły się wybory rady sołeckiej, wygrała Pani Sołtys, a Rada Miejska 

zatwierdziła wybory i należałoby to uszanować. Następne wybory odbędą się za cztery lata 

i wszyscy mieszkańcy mogą kandydować. Poprosił, aby na dzień dzisiejszy te spory nie były 

rozdmuchiwane tylko wyciszone, ponieważ ambicje co niektórych osób są bardzo duże. 

Wybory które mają zostać ogłoszone należałoby ogłosić i wybrać nową radę sołecką, która 

będzie współpracowała z Panią Sołtys dla dobra sołectwa.  

 

Burmistrz Artur Ludew odniósł się do spotkania pojednawczego, które odbyło się z jego 

inicjatywy w celu zażegania konfliktu na sołectwie Szydłówek. Padały tam twarde słowa, ale 

osobiście nie przypomina sobie, aby padały obraźliwe słowa typu ,,gówniarz” czy tym podobne, 

chociaż dyskusja była burzliwa. Wszystkim zależy, aby w każdym sołectwie dobrze się działo. 

Cieszy się z tego, że Michał Kwiatek opiekun Funduszu Sołeckiego udzielał takiej informacji 

jeżeli wystąpiła taka potrzeba. Zgodnie ze statutem Przewodniczącym Rady Sołeckiej jest 

Sołtys. Na dzień dzisiejszy wpłynął wniosek z rezygnacją członków Rady Sołeckiej. Wydaje 

mu się, że należałaby się skupić na tym, co może połączyć te sołectwa, a nie tym co dzielić, 

ponieważ jest tam bardzo dużo pracy do wykonania. Rzeczywiście sprawa związana 

z działalnością Wspólnoty Gruntowej w oczach mieszkańców daje wiele do myślenia i jest 

kluczową sprawą do rozwiązania na dzień dzisiejszy. Urząd stara się w tym pomóc stąd też 

działania, które były prowadzone wcześniej przez zastępcę burmistrza Edwarda Borka, 

ponieważ on miał zlecone prowadzenie tej sprawy, a w chwili obecnej przez niego. Uważa, że 

uda się ten problem rozwiązać jak powiedział p. J. Jaworski i jest dobra wola w tym kierunku. 

Wszelkie spory można wyjaśnić i na wszystko powinno być miejsce i czas.  

 

Radna Dorota Jakubczyk stwierdziła, że źle się dzieje gdy takie problemy są poruszane na 

forum Rady. Sołectw łącznie jest ponad 20 i wszędzie występują problemy i zapóźnienia sprzed 

wielu lat. Jak doskonale wszyscy wiedzą w poprzednich latach wiele się działo w mieście, 

a w sołectwach dużo mniej. Wszyscy by chcieli, aby w sołectwach gminnych było zrobione 

bardzo dużo, ponieważ takie są potrzeby jednak nie da się w tak krótkim okresie wykonać 

wszędzie i wszystko. Myśli, że to głównie z tego powodu powstają takiego typu różne sytuacje 

i rozgoryczenia. Zebrani na sesji nie powinni bawić się w rozjemców i poprosiła, aby takie 

sprawy były załatwiane miedzy sobą. Dodała, że mieszkańcy sołectwa powinni między sobą 

rozmawiać, ponieważ radni mają wiele poważniejszych problemów do wysłuchania i do 

wykonania.   

 

Radny Tadeusz Rut w imieniu swoim i mieszkańców Sadek Komorniki podziękował 

Burmistrzowi za drogę, która została wybudowana. Podziękował, także wszystkim, którzy się 

do tego przyczynili.  

 

Burmistrz A. Ludew podziękował, za wyrazy szacunku i podziękowania. Dodał, że tak jak 

kiedyś napisał ,,Wasze problemy, moim obowiązkiem”. 

 

Radny Maciej Kapturski poprosił Burmistrza o interwencję przy odnowieniu przejść dla 

pieszych w mieście. Występuje wiele przejść, które w ogóle nie są widoczne, wytarte są pasy. 

Obecnie czas jest bliższy jesieni, ale ma na uwadze ostatnie lata gdzie zimy były łagodniejsze. 
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Drogi muszą być widoczne, a szczególnie przy przejściach dla pieszych, ponieważ dzieci 

chodzą do szkoły, a także mieszkańcy z takich przejść korzystają. Wiele występuje 

w Szydłowcu miejsc kompletnie niewidocznych np. zjazd z ul. Wschodniej w ul. Staszica, 

gdzie do tej pory nie jest wiadome, które przejście jest ważniejsze bo występują tam dwa 

przejścia koło siebie. Jedno z nich jest zakazane tzn. nie powinno się tam przechodzić, a drugie 

jest oznakowane znakiem drogowym. Także na ul. Kościuszki jest wiele takich przejść 

i w różnych innych miejscach. Poprosił w imieniu mieszkańców, aby postarać się odnowić 

i odmalować te przejścia dla pieszych w Szydłowcu.  

 

Przewod. M. Koniarczyk dodał, że dziś szedł ulicą Narutowicza i w kilku miejscach na 

chodniku zapadała się kostka. Jest to bardzo niebezpieczne. Takie miejsca występują w pobliżu 

zamieszkania radnego K. Guli. Poprosił o pomoc w tej kwestii. Takie miejsce występuje przy 

skręcie przy ul. Sportowej i przy posesji nr 19 na ul. Narutowicza.  

 

Burmistrz A. Ludew w odpowiedzi dla radnego M. Kapturskiego poinformował, że kierownik 

przekazywał na jego ręce odpowiedź na interpelacje. Gmina w tym roku nie będzie już 

odnawiać przejść dla pieszych i nie będzie rozpisywać przetargu. W obecnej chwili Gmina 

przygotowuje się do zimowego utrzymania dróg, działania o które prosił radny M. Kapturski 

zostaną podjęte na wiosnę i taką odpowiedź otrzymał radny w odpowiedzi na swoje 

interpelacje.  

Odnosząc się do sprawy poruszanej przez przewodniczącego, dotyczących infrastruktury, 

poinformował, że w Gminie został uruchomiony program ,,Alertownik”, jest to program, za 

pomocą którego każdy mieszkaniec może wykonać zdjęcie i przesyłać z prośbą o interwencję 

służb Urzędu Miejskiego. ,,Alertownik” został wprowadzony w celu usprawnienia życia 

mieszkańców. Służby gminne nie są w stanie zobaczyć każdego uszczerbku, złego stanu 

chodnika czy zaniedbanej posesji. Na każdą wiadomość służby reagują. Został również 

wprowadzony w Gminie Szydłowiec całodobowy telefon alarmowy, na który można zgłaszać 

uwagi co do infrastruktury lub innych zdarzeń występujących na terenie Gminy, która nie jest 

małą Gminą. Biorąc pod uwagę zakres osobowy pracowników w Referacie Gospodarki 

Komunalnej i Zarządu Dróg Gmina Szydłowiec jest duża, ponieważ to ten referat zajmuje się 

takimi sprawami tj. bezpieczeństwem w kwestii utrzymaniu dróg czy sprzątaniem miasta. 

Skoro występują w Gminie takie narzędzia, a uważa że one są bardzo dobre i można z nich 

korzystać to poprosił, aby z tego korzystać. Nie ma potrzeby oczekiwania na dzień sesji lub 

przychodzenia do Urzędu Miejskiego i informowania o każdej niedogodności. Można to 

zgłosić za pomocą telefonu komórkowego i wysłać zdjęcia. Program jest obsługiwany przez 

odpowiednie służby miejskiej i mieszkańcy w ten sposób mogą reagować. Dziwi go fakt, że 

często różnego rodzaju zdarzenia, które są nie do wyeliminowania w tak dużej gminie są 

wskazywane w artykułach prasowych. Czasami są to niebezpieczne zdarzenia, wystąpiła kiedyś 

taka sytuacja gdzie został skradziony właz do studzienki kanalizacyjnej, w każdej chwili mógł 

tam wjechać samochód, lub wpaść małe dziecko i zamiast zgłosić taką uwagę do referatu czy 

do Urzędu taka informacja pojawiła się w prasie. Prasa takiej sprawy nie załatwi, jeżeli komuś 

zależy na rozgłosie może zgłosić to do prasy, a jeżeli komuś zależy na bezpieczeństwie to 

powinien taką uwagę zgłosić do Urzędu Miejskiego lub poprzez inne możliwości, które zostały 

wprowadzone.  

 

Przewod. M. Koniarczyk podał do wiadomości publicznej numer telefonu interwencyjnego – 

600 223 615.  

 

Radny M. Kapturski stwierdził, że chciałby uściślić wypowiedź Burmistrza, że jego 

interpelacja dotyczyła organizacji przejścia dla pieszych na ul. Wschodniej pomiędzy sklepem 
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,,Techsat” a łącznikiem z Osiedlem Wschód, w miejscu gdzie została bardzo ładnie położona 

kostka przy Zespole Szkół im. Jana Pawła II. Taka była jego interpelacja, a teraz poprosił, aby 

jednak znaleźć może z własnych środków lub z zapasów możliwości odświeżenia przejść dla 

pieszych, które nie są widoczne. Stwarza to niebezpieczeństwo potracenia kogoś na przejściu, 

skoro nie widać przejścia kierowca będzie jechał dalej. Sam znak nie jest sprawą wystarczająco 

widoczną. Poprosił o odnowienie przejść, chyba bezpieczeństwo mieszkańców jest 

najważniejsze. Nie chodzi o organizację przejścia i z odpowiedzi na interpelacje już wie, że nie 

ma na to środków, chociaż na wiosnę zapowiadało się to inaczej. 

 

Burmistrz A. Ludew oznajmił, że rozbawiło go stwierdzenie radnego ,,z własnych środków” 

ponieważ własnych środków raczej nie przeznaczy na odnowienie przejść dla pieszych. Jeżeli 

chodzi o środki gminne, to wydatki bieżące na ten rok nie pozwalają na zorganizowanie 

przetargu i odnowienia przejść dla pieszych. Dlatego poruszył odpowiedź na interpelacje dla 

radnego, ponieważ była tam informacja, że Urząd nie będzie wykonywał we wskazanym przez 

radnego miejscu przejścia dla pieszych ponieważ, nie będziemy realizować takiego zadania już 

w tym roku. 

 

Sołtys Barak Halina Tamioła w imieniu mieszkańców bardzo serdecznie podziękowała za 

działkę, która została wykupiona i dzieci z sołectwa są obecnie bezpieczne. W obecnej chwili 

mieszkańcy będę wiedzieli na co przekazać Fundusz Sołecki.  

 

Radny P. Bloch stwierdził, że wydaje mu się, że wszystkie formy są dozwolone jeżeli chodzi 

o zgłaszanie uwag dotyczących niebezpiecznych zdarzeń. Nie wyłącznie przez program 

,Alertownik” tj. aplikacji która można mieć w telefonie, a być może ktoś jej nie ma. W każdej 

formie można zgłaszać takie sprawy i pouczanie wszystkich, że tylko i wyłącznie z tych dwóch 

źródeł można korzystać to nie do końca jest na miejscu.  

Natomiast jeżeli chodzi o rozwiązania dotyczące ulic poruszył kwestie, którą występuje przy 

targowicy na ul. Wschodniej, występuje tam duże utrudnienie dla kierowców łącznie 

z mieszkańcami, którzy dowożą dzieci do szkoły. Nie mają się gdzie w tamtym miejscu 

zatrzymywać pojazdy, a dodatkowo w soboty w czasie gdy nie ma lekcji mógłby pojawić się 

dopisek do znaku, że nie tylko autokary, ale już wszyscy mogą tam parkować. Poprosił 

o umieszczenie takiej informacji na tym znaku, na wysokości tak, aby nikt tam w to głowa nie 

uderzył. Wspomniał o tym dlatego, ponieważ  na ul. Kamiennej jest to zawieszone na takiej 

wysokości, że osoby o wzroście 1,7 m muszą przejść pod znakiem.  

 

Burmistrz A. Ludew oznajmił, że nikogo nie pouczał i nie powiedział, że tylko i wyłącznie 

można korzystać z takich form jak ,,Alertownik” czy telefon. Natomiast powiedział, że jeżeli 

celem jest szybka interwencja to z takich form najlepiej korzystać, ponieważ czekanie np. do 

sesji aby poinformować o czymś co zagrażać może bezpieczeństwu mieszkańców, jest po 

prostu nie zasadne. Jeżeli celem ma być szybka reakcja i poprawa bezpieczeństwa, i potrzeba 

czegoś naprawienia to w ten sposób można to najlepiej zrobić. Jeżeli celem jest zupełnie coś 

innego to każdy ma prawo wyboru.  

Odnosząc się w kwestii znaku zgłoszonego przez radnego P. Blocha poinformował, że skieruje 

ten wniosek do kierownika E. Pawlika i myśli, że Urząd jest w stanie temu zaradzić. Została 

w zeszłym roku wykonana tam zatoka, ale natężenie ruchu jest tam tak duże, że nie rozwiązało 

to do końca problemu. Uważa, że w przyszłym roku będzie zasadne to, aby kontynuować 

budowę parkingu przy byłym Wydziale Informacji i Promocji Urzędu Miejskiego. Została 

wykonana dokumentacja w tym roku i myśli, że będzie to kolejny krok, aby jakoś odciążyć ten 

ruch wokół szkoły.  
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Ad 16. 

Na tym porządek XXIV sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXIV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXIV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 13
00

 do godz. 1510 

Rada podjęła uchwały od Nr 152 do Nr 158/XXIV/16. 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

Przewodniczący obrad: 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. (Dz. U. 

z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. o ochronie danych osobowych 

(Dz. U. z 2016 r., poz. 922). W publikowanym protokole wyłączono jawność informacji publicznej w zakresie 

danych osobowych, działając w interesie osób fizycznych.  

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu.  

 

 

 

 

 


